
  

 

Referat fra Skolebestyrelsesmøde 

Den 28. marts 2023 fra kl. 17.30–20.15 

Susåskolen afd. Holsted 

 

Tilstede: Rikke Milan, Nikolaj, Maria F., Lisbeth, Martin, Mirco, Nuka, Sisse, Bendt, Søren, 

Stefan, Henrik G., Maria S. 

Fravær: Rikke Marcher, Anders og Nikolai Maria S (kom ca. 1 time inde i mødet) 

Gæst: Dorte Skøt Nielsen 
 
Punkter: (I) = Information, (B) = Behandling, (D) = Drøftelse 

57 - 17.30-17.35 
Dagsorden  
 

• Dagsorden godkendes.  
 
Godkendt. 
 

58 - 17.35-17.55 
Nyt fra formand, ledelsen, 
bestyrelsesmedlemmer, 
medarbejder- og 
elevrepræsentanter,  
(I) 
 

• Normeringer 23/24 og status på klasseantal Holsted  

• Evt. nyt omkring tildeling til ejendomsrådet – inden for reduktion 
i midler tildelt energiudgiften på skolen 

 
Stefan orienterede om at skolen skal tilbagebetale ca. 1,2 mill. kr. 
vedr. tildelt energiudgift. 
Klasseantal ligger nu fast.  
Antal medarbejdere er også på plads. 
Større investeringer sættes lige nu i bero, men allerede besluttede 
indkøb ligger fast (skærme og udeområder på udskolingen afd. 
Holsted). 
 
Fra medarbejdere: Elever på 3. årgang arbejder pt. med FN’s 
Verdensmål. 
 
Elevråd (Holsted) har næste møde 11. april. 
 

59 – 17.55-18.25 
Makerspace og innovation 
(I) 
 

• Dorte deltager i punktet og giver en kort orientering om skolens 
arbejde med innovation og makerspace på Susåskolen. 

• Der er mulighed for at stille spørgsmål til emnet.   
 
På Susåskolen omtaler vi strategien som Innovation og 
Entreprenørskab. 
Dorte præsenterede en gennemgang af skolens arbejde med 
Innovation og Entreprenørskab. Ud over de faste forløb på 3., 5., 6. 
og 7. årgang, indarbejdes metoder og teknikker på alle skolens 
årgange og i forskellige fag. 
 
 



  

60 – 18.25-19.10 
Opstart skolebestyrelsens 
årsberetning 

(D/B) 
 

• Drøftelse og beslutning af form og indhold på skolebestyrelsens 
årsberetning.  

• På mødet arbejdes med indholdspunkter til årsberetningen  
 
Form: Der arbejdes på en lille video, hvor en indtalt beretning 
understøttes af billeder og film fra året der gik (fra Facebook mv.), 
kombineret med droneoptagelser. 
Der kan evt. optages tale i skolens podcast-studie. 
 
Indhold: Hovedvægten lægges på positive fortællinger, krydret med 
nogle af de udfordringer der arbejdes med. 
Emner kan være Innovation og Entreprenørskab, musikudvikling på 
afd. Herlufmagle, nye opgaver og vilkår i bestyrelsens arbejde med 
rammer, vilkår og økonomi. 
Indholdet kan bl.a. hente inspiration i de klummer, der har været 
sendt ud i årets løb. 
Årsberetningen drøftes videre på næste møde. 
Fremadrettet kan det overvejes at markere et punkt i referaterne 
som emne til næste årsberetning. 
 

 Pause 
 

61 – 19.15 -19.30 
Indeklima - status 
(D) 
 

• Status på indeklimamålinger jf. punkt 54 den 23/2, hvis vi har fået 
nye data. (Sendes fra Stefan inden mødet) 

• Kalder data på særlige handlinger fra bestyrelsen? 

• Skal der laves undersøgelser på Glumsø og Herlufmagle (Søren er 
i gang på Herlufmagle) 

 
Målinger fra forskellige lokaler på afd. Holsted blev gennemgået, med 
resultater for henholdsvis temperatur, luftfugtighed og CO2. 
De fleste resultater ligger fint, men CO2-indholdet har nogle steder 
ligget højt. Ventilationsindstillinger har siden været ændret for at give 
bedre luftkvalitet. 
 
På afd. Herlufmagle gennemføres der om kort tid en tilsvarende 
måling. Derefter på afd. Glumsø. Der skal benyttes de samme 
måleinstrumenter, som har været benyttet på afd. Holsted, så der 
sikres sammenlignelige data. 
 
Der skal på et kommende møde, når der er et større overblik over 
måleresultater, drøftes hvad der kan gøres for at forbedre 
indeklimaet, herunder at få taget kontakt til bl.a. Center for 
ejendomme. 
  
Målingerne på CO2 viser et behov for øget opmærksomhed. 
 
 
 
 



  

62 – 19.30 -19.50 
Tilsynspunkter 

   (I/D) 
 

• Der er kommet ønske om to områder som der ønskes en 
tilbagemelding på – Vikardækning og praktik for elever. Følgende 
spørgsmål vil der gives svar på: 

• Udsendelse af praktik: 
1. Hvordan foregår det rent lavpraktisk, dvs. fra en elev 

kontakter en virksomhed 
2. Hvilke virksomheder og evt. selvstændige kontaktes?  
3. Et overblik over kontakt-virksomheder ønskes? 

• Vikardækning: 
1. Hvor meget vikardækning har der været i indskoling, på 

mellemtrinet og i udskolingen? 
2. Hvordan håndteres kortvarige fravær af en medarbejder? 
3. Hvordan håndteres længerevarende fravær af en 

medarbejder? 
 
Elever i praktik: Alle elever på 8. årgang er i obligatorisk praktik. 
Klasserne får besøg af en Uddannelsesvejleder i løbet af 
efterår/vinter. Eleverne kan få enkeltvis sparring fra denne 
vejleder. Eleverne kontakter selv det ønskede praktiksted, dog 
med hjælp fra vejleder om nødvendigt. Alle elever er forsikret i 
praktikforløbet. Der er en tendens til at flere og flere vælger 
håndværkerfag, færre butiksområdet. 
Enkelte elever kan være i andre praktikforløb som alternativ til 
den almindelige skolegang, hvis det kan bidrage til, at 
skolegangen samlet set fungerer bedre for eleven.  
 
Vikardækning: Generelt ligger vikardækningen på ca. 4,5%-6,5%. 
Dette følger nogenlunde sygefraværet. 
Tallene er svære at validere, da der også opstår vikardækning hos 
klasser på ture, ved omlagte undervisningsdage eller brug af 
ekstra voksenressourcer i perioder. 
 

62 – 19.50 -20.00 
Evt.  
 

• Obs: Forårsklummen skrives af Maria F og Lisbeth, 
Sommerklummen skrives af Anders, Sisse og Maria S 
 
Hvad kan foreninger få reklame for på Aula? Det er som 
udgangspunkt bestyrelsens beslutning, at vi ikke reklamerer, men 
kan have et tæt samarbejde med foreninger om info om 
arrangementer, som har en tilknytning til skolens elever. 
 
Blå mandag: Skolen er fortaler for at der findes en fælles dag til 
”Blå mandag”. Organiseringen sker mellem forældrene. 
 

63 – 20.00 - 20.15 
Godkendelse af referat 
(B) 
 

• Bestyrelsesmedlemmerne beslutter om beslutningsreferatet kan 
godkendes. 
 
Godkendt. 
 

Punkter til kommende møder  Møde den 24/4 på Glumsø: 

• Budget 23-24  



  

• Status for kantinedrift 

• Evaluering af skoleårets indsatsområder (Ingen ændring – derfor 
tages punket ikke op)  

• Hvis ændring i transport til skolerne – bus, sikkerskolevej, tages 
punktet op. (Ingen ændring – derfor tages punket ikke op)  

• Evt. brugertilfredshedsundersøgelsen 2022/23 – resultat. 
Undersøgelse ikke lavet – tages op når undersøgelsen laves.  

• Videre arbejde med årsberetningen 

• Evt. besøg af elever fra Holsted omkring bæredygtighed 

• Klumme 
 

Ønske fra forældre til fremtidigt punkt: Højtbegavet børn – (Stefan 
anbefaler dette tages op i forbindelse med ændringen om test og 
redskaber herfor, som skulle komme fra Undervisningsministeriet i 
løbet af 23/24) 
 
Næste møde placeres på afd. Holsted. Bendt inviterer elever med på 
mødet. 
 

 
 
 


